
Boldog Új Évet !
Írta: Kotán György tanácsnok

Varázslat a szó! Tudatosan, tudat alatt minden ember érzi,
hogy a kimondott szó ereje csodát rejt. Nyelvünkben erre is van
megfelelõ kifejezés. Varázsszó. Mindenki õszinte szívvel mondta
ki ezt a varázsszót, varázsmondatot az elmúlt év végével és az Új
Év beköszöntével: Boldog új évet !

Szómágia, varázsszó, jövendölés. Ebben a rövid mondatban min-
den benne van, amit 2010-tõl várunk, amit a másiknak kívánunk.
Boldogságot. Mintha éreznénk, hogy az anyagi dolgok múlandók, �a
szelek járása változó�, de az ember életében a boldogság elérése olyan
cél, ami idõtlen és örök. Mágia ez, szómágia, amit ha kimondunk,
tudjuk, hogy beteljesül. Vagy nagyon reméljük.

És a remény nagy erõ. Mikor az év végén elvégeztük a szám-
vetést az elmúlt évrõl, tárgyilagosan tekintettük át az évet. Sikeres
év volt 2009, még ha nem is könnyû. De mikor volt könnyû? Soha.
Legfeljebb másként volt nehéz.

2009-ben azzal kellett szembesülnünk, hogy nõttek a megszorítá-
sok, csökkent az állami finanszírozás, miközben az önkormányzati
feladatok nem csökkentek. Sõt a válság miatt az emberek szegényed-
tek, egyre nagyobb szükség volt, van a szociális gondoskodásra.
Büszkék lehetünk, hogy megvédtük az intézményekben a munkahe-
lyeket, a felelõs és odafigyelõ gazdálkodás eredményeképpen nem
volt szükség közalkalmazottak elbocsátására, munkahelyek meg-
szüntetésére. Az év bebizonyította, hogy a munkahelyek megvédésé-
nek szándéka õszinte és valós, még ha történtek is próbálkozások az
ellenkezõje sikertelen és méltatlan bizonygatására.

2009 sikeres év volt a városfejlesztés területén is. A Város-
fejlesztési Bizottság és az Önkormányzat egyéb bizottságainak
elõkészítése nyomán megindultak a várost megújító beruházások.
Egyszer talán megírom mindazokat a bürokratikus és egyéb aka-
dályokat, amiket le kellett gyõzni ahhoz, hogy egy-egy fejlesztés
elinduljon. Ha belegondolok, hogy az un. Rendszerváltás a bürok-
ratizmus megszüntetésének szándékával (is) indult, elképesztõ
hogy milyen mértékû bürokratizmussal szembesülünk ma.
Shakespeare 500 évvel ezelõtt írt a �hivatal packázásai�-ról, hát
mondhatom máig semmi sem változott. De a fejlesztések kézzel
tapinthatóan, szemmel láthatóan elindultak.

Ígéretünk szerint 2009-ben a Telep kapta a nagyobb figyel-
met. A városrész megújult. A Szabadság út átadását kísérõ utcabál
a polgárok örömét fejezte ki nem csak a valóban fõutcává változott
Szabadság út, hanem a városrész egyéb fejlesztései miatt is. Vado-
natúj orvosi rendelõk, parkolók, járdák, az újjá varázsolt sporttelep
új pályákkal, a rendezett temetõ mutatja az itt élõk sikerét a Sza-
badság út megújulása mellett.

A Falu sem maradt el a �megfiatalodás� terén. A Temetõ asz-
faltútjai, parkolója, a Gimnázium, a Tûzoltólaktanya felfrisssült,
megfiatalodott épületkomplexuma, az európai minõségû városi
park és játszótér teljesen megváltoztatta a Város arculatát. Már
nem lehet Füzesabonyt a �porfészek� jelzõvel illetni, a dinamikus
megújulás, a sikeres város ismérve, elismerést váltott ki a környék
településeibõl is.

Sok évtizedes adósságok is leróvásra kerültek. A �Tria-
non� emlékkõre a reményt és bizakodást sugalló, szárnyát táró
õsi jelkép, Turul madár került és mellette magyarságunkat
büszkén jelképezõ nemzeti zászló lobog. 1956 hõseinek emlé-
ket állító kopjafa emlékeztet a kommunista zsarnokság elleni
felkelés füzesabonyi megmozdulására. Karácsonykor a csillogó
díszbe öltözött fõutca fényei egy formálódó, megfiatalodó
várost ünnepeltek.  Sikeres év volt.

2010-et még a 2009-esnél is nagyobb elvonással, súlyo-
sabb megszorításokkal kezdjük, amivel a Kormány által össze-
állított költségvetés könyörtelenül sújtja az önkormányzatokat,
így Füzesabonyt, az itt élõket is. Ez az év választások éve is
lesz, tehát ezen a �szemüvegen� át is nézik sokan az elõttünk
álló esztendõt. Ez érthetõ de hibás nézet. Én úgy látom, hogy
Laminé Antal Éva polgármester vezetésével az önkormányzat
már eddig is olyan munkát végzett, hogy nincs szükség válasz-
tási hajrára. Csak a munkát kell tovább folytatni, nyugodtan,
módszeresen, ahogy eddig. Ez a munka egy folyamat, hiszen
mindenki ismerheti az egészségügyi központ fejlesztése, a
buszmegállók, buszvárók, telepi temetõ elõtti parkolók, busz-
pályaudvar és a városközpont terveit. Mint ahogy a telepi óvo-
da és a falusi rendezvényház megvalósítása sem titok, vagy a
sportpálya újabb, befejezõ fejlesztése, a tanmedence megépíté-
se sem. A 2010-es fejlesztések nagy többsége mára már szeren-
csére közbeszerzési eljárás alatt van, a munkák a döntés után
indulhatnak. Tavasszal nagy sürgés forgás kezdõdik, vagy
inkább úgy mondanám folytatódik.

Munkás év lesz 2010 is. Ami sokkal nehezebb lesz, az a
felfokozott választási hangulat, a politikai csatározások, han-
gulatkeltések, kampány. És ha visszanézek az elmúlt évekre,
hát a választásokat megelõzõ kampányban nem sok jóra szá-
mítok a hangosságot, ígéreteket és nemtelen vádaskodásokat
illetõen.

De ami a legfontosabb, összefogásra van szükség. Ebben a
nehéz évben, ami elõttünk áll, a gazdasági válság hatásai fel-
erõsödnek, az elszegényedés fokozódik. A városi beruházások
munkahelyeket tartanak meg, az itt elköltött pénz füzesabonyi
embereknek ad kenyeret. Az intézményekben dolgozók mun-
kahelyei megannyi családot jelentenek. Legfõbb kötelessége
minden füzesabonyi önkormányzati képviselõnek a város jó
hírének, kedvezõ megítélésének elõsegítése, hogy a munkálta-
tók továbbra is vonzónak érezzék a várost.

Varázsszó, szómágia. Boldog Új Évet! Higgyünk benne,
higgyünk a mágiában de ne feledjük, hogy ahhoz, hogy a
varázslat sikerüljön nekünk, valamennyinknek sokat és
keményen kell dolgoznunk. Összefogni a Városért, az itt
élõkért! Mert mindenki, aki az összefogás ellen van, az
Füzesabony, az itt élõk ellen van. A célok világosak, a mun-
ka elõttünk áll. És mi, együtt, összefogva elvégezzük ezt a
munkát. És a varázslat beteljesül!



FÜZESABONYI HÍRMONDÓ2

�Várok mindenkit aki tenni akar ezért a városért,
az itt élõ emberekért.�

Laminé Antal Éva polgármesterrel beszélgetünk az óévrõl és a 2010-es várakozásokról

Boldog Új évet kívánok a Hírmondó minden olvasójának !
Boldog új évet Polgármester asszony! Füzesabony sikeres

és látványos évet zárt 2009-ben. Már látható a Városon az az
arculatváltozás, amit a 2006-os választáskor mint programot
hirdetett meg. A Szabadság út és az elkészült járdafelújítások
teljesen új arcot adtak a Telepnek, a faluban elkészült beruhá-
zások , például a játszótér és közpark pedig már mutatják, hogy
a városfejlesztés színvonalas, európai minõségû kisváros irá-
nyába halad. Hogyan értékeli Ön a 2009-es évet?

Nyugodtan mondhatom, hogy nagyon sikeres évet zárt a vá-
ros 2009-ben. A hosszú idõt, egy-másfél évet felemésztõ elõké-
szítõ munka eredménye most érett be. Értem itt a tervezés-
engedélyeztetés-közbeszerzés feladatait, és sok fejlesztésünk
megvalósult: folytatódott a járdafelújítás, nagyon szép kivitel-
ben elkészült az Északi városrész fõutcája, a Szabadság út.
Folytatódott a Sportpálya felújítása, itt
2007-ben új tetõt kapott az épület, aztán
a kerítés felújítása történt meg, fásítás,
majd mûfüves futsall és teniszpálya
épült a sportolók örömére. Az óvoda és
az új orvosi rendelõ elõtt parkolók
épültek, enyhítendõ a városban oly
jellemzõ parkolási problémákat. A
temetõ hátulsó bejáratánál felújításra
került az út és itt is parkolók kialakítá-
sára került sor.

Természetesen a déli városrészre is
figyelmet fordítottunk. A Széchenyi
Általános Iskola 2007-es felújítását
követõen, most a Remenyik Gimnázi-
umra került sor. Teljes nyílászáró csere
történt, külsõ szigetelést kapott az épü-
let, és így, több mint 30 év után teljesen
felújítva fogadta ebben a tanévben a
tanulókat. Régóta sok problémát oko-
zott már a Széchenyi iskola Zrínyi úti
ebédlõje. Mivel a gyermeklétszám je-
lentõs mértékben csökkent az elmúlt
években, így lehetõség nyílt az ebédlõ
és a melegítõ konyha iskolán belüli
kialakítására. Az új étterem elkészült,
mostanában vették birtokba a tanulók.
Ezzel a Széchenyiben a munkák nem
értek véget, aki arra jár, láthatja, hogy a tornateremre került a
sor, új nyílászárókat, magas tetõt és szigetelést kap ez az épület-
rész is. Megszüntettük a Mozi beázását, a lapos tetõ felújításra
került, új nyílászárókat kapott a Hivatal tanácskozó terme és a
Házasságkötõ terem. Ez utóbbi klimatizálva lett. Megújult a
Tûzoltóság és a temetõ belsõ útjai, a bejáratnál lévõ parkoló
pedig új burkolatot kapott. Nagyon szép kivitelben megépült a
játszótér és Ifjúsági park is, ami a legkisebbektõl a legnagyob-
bakig várja a füzesabonyiakat, hogy itt kellemesen tölthessék el
a szabadidejüket. Nagyon fontosnak tartom megemlíteni, hogy a
FÜV Kft számára gépbeszerzés történt: kisteherautót és traktort
vásároltunk, hogy a feladataikat megfelelõ színvonalon tudják
ellátni. Pályázaton pedig mikrobuszt nyertünk a városnak.

Törõdünk az idõsekkel, kiépítettük a jelzõrendszeres házi
segítségnyújtást és a szociális szférában dolgozó kollégáim
nagyon jól népszerûsítették a házi segítségnyújtást is. Még soha
ilyen sokan nem igényelték ezt a lehetõséget. Nagy figyelmet

fordítunk a gyerekekre is. Fontosnak tartottuk, hogy a hátrányos
helyzetû gyermekek mellett kapjanak lehetõséget a tehetséges
tanulók is. Ennek jegyében indult el a Széchenyiben ebben a
tanévben az emelt szintû nyelvoktatás, és elõkészítés alatt van a
Remenyikben a nyolcosztályos gimnázium. A Zeneiskola Mûvé-
szeti Iskolává fejlõdött, képzõmûvészeti, néptánc és dráma tago-
zattal bõvült. Pályázati pénzt nyertünk a szakképzés fejlesztésé-
re, szabadidõs programok szervezésére, könyvtárfejlesztésre.
Mindezek alapján, azt gondolom van mire büszkének lennünk,
amikor a 2009-es évet értékeljük. Természetesen 2010-ben
folytatjuk, hiszen van még feladatunk.

Az elkészült beruházások csattanós választ adtak az ellen-
zék �semmit sem csinálnak� vádjaira. Mit tart a beruházáso-
kon kívül az óév további sikerének?

Ellenfeleink gyenge és erõtlen érve ez a �semmit sem csi-
náltak� vád. Mintha nem bekötött
szemmel járnának, vagy szándékosan
vakok lennének. Amellett hogy je-
lentõs fejlesztések történtek, meg-
õriztük a város mûködõképességét, sõt
fokoztuk az intézmények hatékonysá-
gát. 2010-tõl már a minõségfejleszté-
sen van a hangsúly, hogy a városi
intézmények még kiválóbbá, még
vonzóbbá váljanak. Bár a válság az
egész országot súlyosan érinti, termé-
szetesen minket is, mégis elmondhat-
juk, hogy mindennek ellenére mintegy
70 új munkahely létesült városunkban,
és szemben azzal, amit Egerrõl, He-
vesrõl stb. olvasni lehet a sajtóban,
nálunk nem zárt be gyár, és nem tör-
tént az említettekhez hasonló volume-
nû létszámleépítés sem. Azt gondolom
ebben szerepet játszik az a várospoli-
tika, amely anyagilag is igyekszik
ösztönözni a vállalkozókat arra, hogy
füzesabonyi munkavállalókat alkal-
mazzon. Igyekszünk kihasználni a
város logisztikailag jó elhelyezkedé-
sét, de leginkább a sikeres város di-
namizmusa segíti az itt dolgozó, mun-
kahelymegtartó vállalkozásokat. A

válság ellenére is folynak gazdasági tárgyalások, amelyek siker-
re vezethetnek, mihelyt az országban a gazdasági környezet
változik.

Az Önkormányzat megtartotta a közalkalmazotti, köztisztvi-
selõi álláshelyeket annak ellenére, hogy az elmúlt években a
gyermeklétszám csökkenés azt eredményezte, hogy a Széche-
nyiben a kihasználtság jelenleg kb. 50%-os, a Telekiben pedig
kb.75%-os, ami azt jelenti, hogy a tanulók fele, illetve egyne-
gyede hiányzik az iskolákból.

Minden évben kiemelt feladatunk a takarékos gazdálkodás,
a költségvetés tervezése idején pedig ügyelünk arra is, hogy ne
nyújtózkodjunk jobban, mint ahogy a takarónk ér.

Mintha megélénkült volna a közösségi és kulturális élet is.
Az emberek mintha szívesebben vennének részt a rendezvénye-
ken, az élet felpezsdült. Nagyon sokan ünnepelték a nagy be-
ruházások, pl. a játszótér vagy a Szabadság út elkészültét. Jó
volt a felszabadultan táncoló, ünneplõ emberek között lenni.
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Füzesabonyban is van igény a közösségi életre. Ezért fonto-
sak a közösségi terek, ahová az emberek kisétálhatnak, beszél-
gethetnek, vagy valamilyen rendezvényen vesznek részt. Soha
annyi embert nem látott még a játszótér, mint augusztus 19-én
az Aradszky László és Nótár Mary koncertjén. 1000-1200 ember
volt kíváncsi a mûvészek produkciójára. Nagyon sokan vettek
részt a játszótér átadó ünnepségén és nagyon sokan szórakoztak
hosszasan a Szabadság út átadóján. A füzesabonyi emberek nem
igénytelenek. Igenis van igényük a szórakozásra, és többé senki
sem mondhatja, hogy nálunk nem történik semmi, a környezõ
falvakban nagyobb �élet� van. Örülünk a civil aktivitásnak,
ebben is munkánk támogatása nyilvánul meg. A hagyományõr-
zés nagyon fontos, hiszen a gyökereinkkel kapaszkodunk mi is
ebbe a világba, szülõvárosunk földjébe. Az emberek maguk is
tesznek azért, hogy jobban érezzék magukat, hiszen jó együtt
lenni, mert ez a mi városunk, itt vagyunk otthon. Legyünk büsz-
kék városunkra, és mi azért dolgozunk, hogy ez külsõségekben
is megnyilvánuljon, hogy a füzesabonyiaknak, vagy az elszár-
mazottaknak legyen mire büszkének lenni.

Folytatódik e ez a munka 2010-ben, vagy elfogyott a len-
dület? A gazdasági válság miatt, a kormány elvonásai miatt
nehezebb idõk jönnek a családokra de az önkormányzatokra
is. A Füzesabonyt is súlytó 80-100 milliós elvonás nagyon
megnehezíti a munkájukat?

Nem lesz könnyû, de talán sohasem volt az. Nem volt
könnyû az elõttünk járó nemzedéknek sem felépíteni az országot
a háború után. Most sem könnyû. Érzik ezt a családok, és érzi az
Önkormányzat is, hiszen az Ön által említett kb. 100 milliós
megvonás � ennyire számítunk a bevételkieséssel együtt � külö-
nösen súlyos, hiszen az elmúlt esztendõben 75 milliót, azt meg-
elõzõ évben pedig 25 milliót vont el a kormány a várostól. A
magyar települések kivéreztetése zajlik sajnos napjainkban. De
mi nem adhatjuk föl az eredményeinket, nem engedhetjük el
senkinek a kezét. Mindent megteszünk azért, hogy megtartsuk a
munkahelyeket, mûködtessük az intézményeinket, az iskolákat,
az idõsgondozást, a családtámogatást, az egészségügyi intézmé-
nyeket. Fontosnak tartom, hogy mûködtessük az intézményein-
ket és továbbra is biztosítsuk a füzesabonyiak számára mind-
azokat a szolgáltatásokat, amelyeket részben az elmúlt években
kialakítottunk. 2010-ben is az a cél, hogy az itt lakók minél
jobban érezzék magukat a városunkban és lehetõleg minden
szolgáltatást helyben kapjanak meg, ami a városi léthez hozzá
tartozik.

Beruházást nem is terveznek 2010-ben?
Természetesen a munka folytatódik. Sok beruházás és fel-

újítás elõkészítõ munkái már a pályáztatás, a közbeszerzés álla-
potában vannak. Megoldódik ebben az évben a Széchenyi Iskola
csapadékvíz elvezetése, parkoló épül a temetõ elõtt a Kerecsendi
úton, buszöbölpár kialakítására kerül sor a Szihalmi úton és a
Tárkányi úton. Megújul a Bika-köz, új tetõt kap a Hétszínvirág
Óvoda. Sor kerül a Sportöltözõ bõvítésére és felújítására, a
sportpályán tanmedence épül. A Zrínyi úton, a korábbi iskolai
konyha és étterem helyén rendezvényház kerül kialakításra, a
mozi épületébõl többfunkciós színháztermet alakítunk ki. Ebben
az évben kerül sor az Egészségügyi központ bõvítésére és a
városközpont elsõ ütemének megvalósítására és még számos
egyéb beruházás. Van tehát feladat bõven. Nem állunk le. Nem
szabad leállni az itt élõk érdekében és éppen a válság miatt.
Hiszen a beruházások segítik a kilábalást.

Ezek közül több beruházás megvalósítást már 2009-re
vártuk. Miért nem készültek ezek már el ?

Mindent a legszabályosabban akarunk csinálni, az összes
szabály és elõírás betartásával, kifogástalanul. Ez viszont azzal
jár, hogy a hatósági elõírásokat szigorúan be kell tartani, az
engedélyezési procedúrát kivárni, az egyeztetéseket lebonyolíta-
ni, a közbeszerzési folyamatot lebonyolítani. Nagyon nagy ha-

zánkban a bürokrácia. Csak példaképpen: a belterületi utak át-
adásának jóváhagyása másfél éve(!) �fekszik� az MNV Zrt-nél.
Egy pecsét hiányzik ahhoz, hogy elkezdjük a Városközpont
építését. Ez idõ. Sok idõ, de türelemmel kell lennünk. Határozott
fellépésünkre ez már talán rövidesen megoldódik. Amit ígértünk,
azt teljesítjük .

Apropó, ígéretek. Ön már most, szinte szóról szóra teljesí-
tette a 2006-ben tett választási ígéreteit. A kezembe került egy
szórólap és a városfejlesztésben, a közösségért végzett munká-
ban már jóval többet tettek, sokkal nagyobb munkát végezte
annál, mint amit 2006-ban igértek. Önök nem csak beszéltek,
de tettek is a városért.

Örülök hogy így látja. Remélem még sokan elõveszik a
2006-os ígéreteinket és ugyanezt a következtetést vonják le.
Persze még nagyon sok munka van a városban. Nehéz helyzetet
örököltünk, sok feladattal, jóval többel mint 2006-ban gondol-
tuk. A választáskor tett ígéreteket komolyan gondoltuk, mert ezt
a várost a gyermekeinknek építjük. De miért ne élvezzük mi, ma
is itt élõk? Nem homályos ígérgetések és panaszkodás kell, ha-
nem kemény munka. Én ebben hiszek, és az önkormányzat ve-
lem egyetértõ, engem, és a fejlesztéseket támogató része is eb-
ben hisz. Ezt komolyan gondoltuk és gondoljuk. Egyértelmû
határozott célok, a város felemelkedését elõsegítõ cselekvés. Ezt
ígértük és ezt tettük. És igen, látható, tapintható az eredmény,
Füzesabony sikeres, vonzó város. Ezen az úton kell haladni,
mert csak így lesz otthonunk a város, így maradnak meg a mun-
kahelyek. Mert a fejlesztések, a munka nem öncélú, nem �kiva-
gyiság� az új út, járda, megújult intézmény. Ez mind az itt élõ-
kért, a füzesabonyi emberekért van. És nekem különösen jó
érzés, hogy az itt élõk érzik, tudják ezt. Nagyon sok pozitív
visszajelzést kapok, az emberek megállítanak az utcán, telefo-
nálnak, elmondják, hogy mennyire örülnek a fejlõdésnek. Ez-
úton is köszönöm mindenkinek, mert ez nagyon sokat jelent
nekem, ez ad erõt a további munkához.

Ön �Idõsbarát polgármester� kitüntetõ elismerést vehetett
át az egyik Heves megyei nyugdíjas szervezettõl. Fontos az
idõsek megbecsülése?

Nagyon fontos. A szüleink generációja ez. Õk azok az em-
berek, akik a romokból építették fel az országot és nagyon sok
nehézség árán élhetõ világot teremtettek nekünk. Tõlük vettük át
a stafétát, köszönettel és hálával tartozunk nekik. Az õ szeretetük
számomra nagyon sokat jelent.

2010 választási év. Tavasszal országgyûlési, õsszel önkor-
mányzati választások lesznek. Már megtapasztalhatta, hogy a
polgármesteri szék nem olyan puha, mint sokan gondolják. Ez
munka, és ha jól csinálják akkor nagyon kemény munka. Újra
elindul a polgármesteri székért ?

Valóban, ez kemény munka, és én ezt a munkát vállaltam
négy évvel ezelõtt. Pontosan azért, mert úgy láttam, hogy sok itt
a tennivaló. Nem kevés munkát végeztünk már el, mégis azt
mondom, hogy még csupán a munka elején járunk. Még mindig
sok a tennivaló, és amit elkezdtem, azt a választók bizalmából
szeretném befejezni. Ha végigsétálok a városon nagyon büszke
vagyok rá, hogy ennyi mindent sikerült együtt megcsinálni.
Nincsen annál jobb érzés, mint amikor az ember látja a munká-
jának az eredményét. De látom a megoldandó feladatokat is.
Amiket még el kell végezni. Ehhez minden itt élõ összefogása,
lokálpatrióta hozzáállás, cselekvés kell. A széthúzás és rosszin-
dulatú áskálódás árt az itt élõknek és nem vezet sehová. Várok
mindenkit aki tenni akar ezért a városért, az itt élõ emberekért.
Ez sarkall, hogy újra elinduljak, még egy ciklust vállaljak. Tehát
igen, indulok a választáson, hogy Füzesabonyban folytatódjon a
fejlõdés és valódi várossá válhasson.

Köszönöm a beszélgetést !
                                                                      �K�
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ÖNKORMÁNYZATI  HÍREK
Dr. Bartos Lászlóné alpolgármester rovata

Füzesabony Város Önkormányzat Képviselõ-testülete 2009. de-
cember 16-án megtartott testületi ülésen döntött, határozott a kö-
vetkezõkrõl:

1. Rendelet született a közüzemi vízmûbõl szolgáltatott ivóvízért
és a közüzemi csatornamû használatáért fizetendõ díjakról:

Az ivóvíz szolgáltatás díja: 313 Ft/m3 + ÁFA

A csatorna szolgáltatás díja: 259 Ft/m3 + ÁFA

2. Megtörtént a 2010. évi szemétszállítási díj megállapítása
- Lakossági közszolgáltatási díjak

Gyûjtõedény Ft/ürítés
     60 literes      244 Ft + ÁFA
   120 literes      290 Ft + ÁFA

- Díjfizetési idõszak 2010. január 1. napjától � 2010. de-
cember 31. napjáig.

Egy darab edényzetre vonatkozó negyedéves közszolgálati díj
számításai:

Edényzet egyszeri ürítési díja x heti ürítés száma x 52

3. Magánszemélyek kommunális adója:
Az adó mértéke az elõzõ évihez képest nem változott.
A kommunális adó mértéke:
Lakás: 100 m2-ig   6.250 Ft
Lakás: 100 m2 felett      10.000 Ft
500 m2-nél nagyobb telek 10.000 Ft
ADÓKEDVEZMÉNYBEN részesül az az adózó, aki éves
adóját legkésõbb március 15-ig megfizeti, ekkor az éves
adójából 10 % kedvezmény illeti meg.

4. Helyi iparûzési adó mértéke:
1. Állandó jellegû iparûzési tevékenység esetében az

adóalap 2 %-a
2. Ideiglenes /alkalmi/ jelleggel végzett tevékenység

esetén a fizetendõ napi átalány 1.000 Ft.

5. A Luxusadóról szóló korábbi rendeletek hatályon kívül
helyezésre kerültek.

6. 2010. január 01. napján hatályba lévõ rendeletek az in-
tézményi térítési díjakról:

A térítési díjak az intézményekben megtekinthetõk.
Házi segítségnyújtás:

Térítési díj:          165 Ft/ óra

Jelzõrendszeres házi segítségnyújtás
Az ellátást igénylõ jövedelmének 2%-a

Idõsnappali ellátás:
Jogszabályi változás miatt az idõsnappali ellátás esetén a
fenntartónak megszûnik a kötelezõ 3x étkeztetés biztosítása.
Intézményünk 2010 január 1-tõl csak ebéd biztosítása mel-
lett nyújtja az idõsek nappali ellátását.
Az étkezés térítési díja azonos a szociális étkezésnél meg-

állapított térítési díjakkal.

7. Rendelet született Füzesabony Sporttelep bérleti díjá-
ról
a) Teniszpálya bérleti díja:800 Ft + ÁFA/óra
b) Öltözõben található klubhelyiség
           bérleti díja: 800 Ft + ÁFA/óra

Az FSC szakosztályai valamint a nem üzletszerû
igénybevevõk esetén kizárólag a rezsi költséget kell meg-
fizetni a FÜV Kft által kibocsátott számla alapján.

c) - Füzesabonyi lakóhellyel és székhellyel rendelke-
zõ személy által szervezett gyerekoktatás esetén a futsal
pálya bérleti díja:

800 Ft + ÁFA/óra
- Nem füzesabonyi lakóhellyel és székhellyel rendelkezõ
személy által szervezett gyerekoktatás esetén a futsal pá-
lya bérleti díja:

1.600 Ft + ÁFA/óra
d) � Füzesabonyi lakóhellyel és székhellyel rendelke-
zõ személy által a füves futballpályán szervezett gyermek
oktatás esetében a bérleti díj: 800 Ft + ÁFA/óra
- Nem füzesabonyi lakóhellyel és székhellyel rendelkezõ
személy által a füves futballpályán szervezett gyermek
oktatás esetében a bérleti díj: 1.600 Ft + ÁFA/óra
Kiegészítés: Szervezett gyermekoktatás végez az, aki egy
vagy több 18. életévét be nem töltött gyermek részére
sportoktatást végez, és ehhez a jogszabályban elõírt képe-
sítéssel rendelkezik

8. A Képviselõ-testület határozott arról, hogy a VIK
fenntartásában mûködõ Sportcsarnok terembérleti díja
2010. január 01-tõl bruttó 6.000 Ft/óra.

9. Elfogadásra került:
a) Füzesabony 2010. évi rendezvénytervének költség-

vetése.
b) Füzesabony Város Cigány Kisebbségi Önkor-

mányzat 2010. évi rendezvény terve.

10.  Elfogadásra került Füzesabony Város Önkor-
mányzat Képviselõ-testületének 2010. I. féléves munka-
terve.

ANYAKÖNYVI HÍREK

A gyermek minden család legnagyobb
öröme. Áldás, amit semmi sem pótolhat.
Ha egy gyermek születik, ott fénylenek a
szemek és értelmet nyer a további élet.

ÖRÖMMEL ADUNK HÍRT GYER-
MEKEK SZÜLETÉSÉRÕL:

Bodnár Vanda Laura an.: Tóth Zsanett
Horváth Márton an.: Bajcsi Nómika
Németi Fanni an.: Hegedûs Katalin
Rézmûves Gina Loretta an.: Kolompár Georgina

Tiszta szívbõl gratulálunk a boldog szülõknek, jó egészséget,
sok örömet kívánunk a gyermek felnevelésében.
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A KERESZTELÉS ünnep minden családnak. Az õsi rítussal befo-
gadást nyer a gyermek a keresztény egyházba. Egyre többen tart-
ják fontosnak, hogy a keresztelés szentségét felvegye gyermekük.

A megkeresztelt gyermekek:
Csuhai Zsolt és Virágh Nikolett gyermeke: Nina Anna
Kerékgyártó István és Berényi Noémi gyermeke: Zoé Johanna
Kovács Tamás és Kozma Edina gyermeke: Botond János
Szabó József és Gulyás Anita gyermeke: Jázmin Mária
Uti Zoltán és Antal Judit gyermeke: Zalán Márk

A házasságkötéssel boldog párok esküsznek örök hûséget egymás-
nak. Egy szeretett társ mellett élni az életet, tudni, hogy van, akire
mindig számíthatunk. Az egymáshoz tartozás, a szeretet meghitt és
boldog kifejezése a házasság.

Egyházi házasságot kötöttek:
Csuhai Zsolt és Virágh Nikolett

Boldogságban, sok örömben, jó egészségben eltöltött hosszú
éveket kívánunk a házaspárnak

Nehéz a búcsú, de a gondozott sírok mutatják, hogy szeretett ha-
lottaink emléke szívünkben él tovább.
Füzesabony búcsúzik volt polgáraitól:

Bánkuti Ferencné  sz.: Nagy Mária 1920-2009
Bocsi Béláné   sz.: Pásztor Mária 1922-2009
Bán Mihályné sz.: Illési Jolán 1927-2009
Ferencz Sándor Zoltán 1949-2009
Földházi Vilmosné sz.: Szabó Ilona Valéria 1923-2009
Hanyi Tamás 1966-2009
Hegedûs Péter József 1947-2009
Hidvégi Jánosné sz.: Antal Julianna 1929-2009
Horváth László 1937-2009
Jacsó Péter 1941-2009
Kulcsár Imréné sz.: Karádi Róza 1919-2009
Lados Gyula 1960-2009
Magyar Antal 1962-2009
Mészáros Sándor 1935-2009
Murányi Miklós 1954-2009
Nagy Kristóf Sándor 1937-2009
Sári László Imre 1946-2009
Sós Sándor István 1947-2009
Tóth Józsefné sz.: Jónás Gizella 1947-2009
Vizes Györgyné sz.: Tóth Veronika 1927-2009

A Képviselõ-testület õszinte részvétét fejezi ki az elhunytak
hozzátartozóinak.

Egyházi temetésben részesültek:
Bocsi Béláné, Földházi Vilmosné, Hanyi Tamás, Hegedûs Péter
József, Hidvégi Jánosné, Jacsó Péter, Magyar Antal, Murányi
Miklós, Sári László Imre, Tóth Józsefné.

KÖSZÖNET
Köszönetemet fejezem ki a hozzátartozóknak, akik fontosnak
tartották, hogy az Egyház imája kísérje el utolsó földi útjukon
elhunyt szeretteiket.
Requiescant in pacem � Nyugodjanak békében! A Feltámadt
Krisztus ragyogtassa fel halhatatlan lelküknek az Örök Húsvét
boldogító fényességét!    Szemenyei Péter plébános

Anyakönyvi hírek számokban: 2009.
Házasságkötések száma: 15
Születések száma: ( 75 ) lány: 37 fiú:   38
Halálesetek száma  (141) nõ:  64  Férfi:  77
Szomorú és megdöbbentõ az itt is nyomon követhetõ népes-
ségcsökkenés. A gyermek áldás !  Tévedés, hogy jobban él az,
aki kevesebb gyermeket vállal !  De hogy boldogabb a sok-
gyermekes család, az igaz ! ( a szerjk )

Katolikus egyházi számok:
Keresztelések száma: lány: 20 fiú:   21
Egyházi házasságkötés:      5
Elsõáldozás  lány: 14    fiú:   8 ,  felnõtt:     2
Bérmálás       felnõtt:     2
Egyházi temetésben részesül:     nõ:   35

         férfi:   27

Ajánlja fel adója 1%-át Óvodánknak!

A Füzesabonyi Hétszínvirág Alapítvány
arra kéri mindazokat, akik szeretnék Óvodánkat támogatni,

hogy SZJA 1%-át ajánlja fel  gyemekeink érdekében. A be-
folyt összeget szeretnénk olyan igényes, színvonalas gyer-

mekmûsorok szervezésére fordítani, amelyek maradandó él-
ménnyel ajándékozzák meg gyermekeinket. Kérjük adóbeval-
láskor a befizetett adójának 1%-ával támogassa alapítványun-

kat, hogy megvalósíthassuk céljainkat.
Alapítványunk adószáma:

18589506-1-10
Kedvezményezett neve:

Füzesabonyi Hétszínvirág Alapítvány
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MOZAIK
Rovatvezetõ: Veres Noémi

Január a Hétszínvirág Óvodában

�Adjon Isten minden jót
ez új esztendõben:
fehér kenyér dagadjon
fûzfa tekenõben,
bor, búza, kolbász
legyen mindig bõven,
a patikát felejtsük el
ez új esztendõben.�
(Népköltés)

A téli szünet utáni elsõ nap reggelén Boldog új évet kí-
vánva jöttek a gyerekek újra óvodába. Az elsõ nap kellemes han-
gulatban telt a Micimackó csoportban, jókívánságokkal halmozták
el egymást az új esztendõre. Kívánták, hogy legyenek jók, egész-
ségesek, szófogadók, és türelmesek.

Az ábrázolási tevékenységben természetesen a tél volt a hónap
témája. Különféle technikákkal hóembert, szánkót, hópelyheket
�építettek�, rajzoltak, festettek, ragasztottak.
A meleg csoportszobából boldogan tekintettek ki a havas januári
tájra. A hógolyózást, hóemberépítést nagyon élvezték a frissen
leesett hóban. Sétáik során a téli természet megfigyelése is igen
izgalmas téma volt számukra. Készítettünk madáretetõt, amelybe a
madarak számára különféle magvakat szórtak; és áhítattal figyel-
ték, hogy hogyan csipegetnek az állatok.
A hónap aktualitása a Micimackó csoportban, hogy folytatjuk
városunk intézményeinek látogatását. A gyerekek már jártak a
polgármesteri hivatalban, a vasútállomáson, és most következik a
könyvtár, a helytörténeti kiállítás és a rendõrség megtekintése. S a
hónap végén kezdetét veszi a farsangi készülõdés.

a Micimackó csoport Óvónõi

Gyûrûavató a Remenyikben
�Az élet ünnepnapok nélkül: hosszú út vendégfogadók nélkül�,
mondja a görög bölcs, Démokritosz. Ilyen szimbolikus vendégfo-

gadó volt az életünkben 2009. december 18-a, amikor a két
végzõs évfolyamként átvehettük a gyûrût, szalagot. A jelképe-
ket, amelyek külsõségességükben is jelzik, hogy a Remenyik
Zsigmond Gimnázium és Szakközépiskola érettségi elõtt álló
diákjai vagyunk.
Az életünkben meghatározó estének, - a néhány éve hagyo-
mánnyá váló helyszín -, a sportcsarnok adott otthont. Az egy
óra alatt velünk voltak és izgultak értünk szüleink, tanáraink,
barátaink, az alsóbb éves diákok. Mûsorunkban helyet kaptak

köszöntõ gondolatok, a köszönet szavai szüleink és tanáraink
felé, s nem utolsó sorban  tánc: a 12. b angol- és bécsikeringõ-,
a 12. a osztály angolkeringõ és standard formációja. Színesí-
tette a mûsort Dömösi Alexandra és Szabó Róbert latin tánc-
bemutatója.
Osztályfõnökeink � Geda Gáborné Tarjányi Mária és Gálné
Kassai Mária � sem engedtek el üres bennünket üres kézzel a
�vendégségbõl.� Bár kézzel nem fogható ajándékot kaptunk
tõlük, de a bölcs gondolatok, jókívánságok segítenek majd
mindannyiunkat az elkövetkezendõ idõszakban.

Az est további része közös vacsorával folytatódott, a
szó szoros értelmében vett vendégfogadóban, a Muskátli étte-
remben, amit hajnalig tartó jókedvû, önfeledt szórakozás zárt
le.
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VIK Városi Könyvtár hírei - Beszámoló az
�Adventi sorozatról�

2009. december 14-18 újra megrendezésre kerültek az elõzõ
évben is sikeres programok a Városi Könyvtárban. Az egész héten
tartó �KARÁCSONYI KÖNYVVÁSÁRUNK� nagy érdeklõdést
keltett az ide látogatók körében. Sokan itt szerezték be a kará-
csonyfa alá a kedvenc olvasmányokat szeretteik számára.

December 15-17-ig �Mesés Karácsony� elnevezésû progra-
munkra szívesen vártuk és fogadtuk mindkét óvoda nagycsoportos
gyermekeit, akik sok verssel és mesével kedveskedtek nekünk.
Rajzaik jelenleg is díszítik a könyvtári folyosó ablakait, melyeket
még meg lehet tekinteni.

Az elsõsök részére délelõttönként könyvtári bemutatót, órát
tartottunk, mert fontos hogy minél fiatalabb korban közel kerülje-
nek a könyvekhez és megszeressék az olvasást. A napközisek
pedig karácsonyi ablakdíszeket, üdvözlõkártyákat, ajándékokat
készítettek.

Reméljük, hogy mindenki jól érezte magát!

A könyvtár  dolgozói

A Magyar kultúra napját ünnepeltük
Kölcsey Ferenc 1823-ban január 22-én fejezte be

Hymnus, a Magyar nép zivataros századaiból címû versének
megírását.  1989 óta ezen a napon ünnepeljük a magyar kultú-
ra napját, amelynek célja a kulturális hagyományok, gyökerek,
a magyar anyanyelv elõtti tisztelgés;a nemzeti tudat megerõ-
sítése. Ebbõl az alkalomból országszerte sokszínû programok-
kal készültek.

Városunkban idén a VIK Alapfokú Mûvészeti Iskola
hangverseny terme adott otthont az ünnep elõestéjére szerve-
zett rendezvénynek. A Himnusz elhangzása után városunk
polgármestere, Laminé Antal Éva osztotta meg gondolatait az
ünneprõl az egybegyûltekkel.

A programban a zeneiskola tanárai � Kovács Anita, Seres
Péter és Nyikes Nikolatta- valamint növendékei szólaltattak
meg magyar népdalokat, táncokat, de hallhattunk ízelítõt más
népek zenéjébõl is.  A felkészítõ pedagógusok igyekeztek
képet adni ez által az intézményben folyó munkáról is, ahol
ebben az idõszakban zajlanak a félévi vizsgák. A növendékek
közül bemutatkozott: Berényi Victor (képünkön), Hudák Bi-
anka, Kovács Domitilla, Tóth Zoltán és Tóth László (képün-
kön), Nagy Bence János valamint Vratarics Anett.

A mûsor keretét a Remenyik Zsigmond Gimnázium  két
diákja -Kovács Judit és Bényei Viktória- által elõadott Radnóti
és Wass Albert vers adta.

Az ünnepség a Szózattal zárult. 
                               -TVN-
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Füzesabony város Önkormányzatának tervezett
rendezvényei 2010-ben

Január 21. 17.00 Városi Zeneiskola hangversenyterem. A magyar
kultúra napja
Március 1. Mûvelõdési Ház: I. Megyei Gitárverseny
Március 8. 14.00 Mûvelõdési Ház: Városi nõnap
Március 15. 10.00 telepi 48-as emlékmû városi ünnepség
Április 17. 10.00 � 20.00 Sportcsarnok Civil expo
Április 23. Mûvelõdési Ház: Jubileumi hangverseny
Május 1. 10.00 � 18.00 Sportpálya: Családi majális
Május 7. :Megyei Tanévzáró Hangverseny
Május 15. :Kistérségi nap
Május 22. :Ovis olimpia
Május 31. :II. Pünkösdi Fesztivál
Június 4. 14. 00 Mûvelõdési Ház: Pedagógusnap
Június 7. 14. 00 Mûvelõdési Ház: Jó tanuló, jó sportoló díjátadó
Július 19-tõl térzene az Ifjúsági Parkban amatõr mûvészek fellépése
Augusztus 20.: Városi ünnepség
Szeptember 30. 14.00 Mûvelõdési Ház
Idõsek világnapja
Október 1. VIK Alapfokú Mûvészeti Iskola: Zenei világnap
Október 23.:  Városi ünnepség
December: karácsonyfa állítás, városi mikulás, betlehem

A helyszínek és az idõpontok változtatásának jogát fenntartjuk

Ebben a téli fagyos, hideg idõben Pap Irén novellájával szeretnék
egy kis melegséget vinni a füzesabonyi otthonokba. Úgy gondolom,
ez a kis történet napjainkban is aktuális lehet. Ezzel kívánok Bol-
dog Új Esztendõt, s azt, hogy mi is váljunk egy kicsit Pistikévé.
Bán Boglárka

Pap Irén: A kis feltaláló

Hol volt, hol nem volt, az Óperenciás tengeren is túl� Ó, most
veszem észre� Rosszul kezdtem. Azt hihetnétek, királyfiról aka-
rok mondani kitalált mesét, pedig az én mesém hõse élõ, valóságos
kis fiú, nem az Óperenciás tengeren túl lakik, hanem itt, Magyar-
országon, egy kis városban; a neve pedig Pistike.

Pistike egy forró nyári délután a kertben üldögélt. Vala-
miben törhette a fejét, mert nem szokott õ ilyen sokáig egy hely-
ben ülni máskor. Az anyukája ott varrogatott a közeli lugasban.
Néha ki-kipillantott rá. Nem tudta elgondolni miért ilyen csendes
ma Pistike. Végre nem állhatta tovább. Odaszólt neki:

- Min gondolkozol, kis fiam?
- Feltaláló szeretnék lenni, anyukám!
- Micsoda?! Feltaláló?
- Igen, anyukám. Azt szeretném kitalálni, hogy lehetne eb-

bõl a nagy melegbõl eltenni télire, hogy ne fázzanak úgy
a szegények, akiknek nincs tüzelõjük. Szeretnék nagy
lenni, hogy sok eszem legyen, hátha akkor kitalálnék va-
lamit.

Anyuka szelíden mosolygott a kis fiára. -No, csak gondolkozz
tovább, Pistikém. Hátha a kis szíved súg valamit. Mert tudod kis
fiam, ahhoz, amin te gondolkozol, nemcsak ész kell, hanem jó szív
is.

Újra csend lett. Anyuka tovább varrt, Pistike pedig gondolko-
zott azon, amit anyuka mondott. Ebben a percben ismerõs csen-
gettyûhang csendült fel. A fagylaltos bácsi csengetett, aki minden
délután végigjárta kis kocsijával a városkát.

-Anyukám, kérek tíz fillért!
Anyuka benyúlt a köténye zsebébe s a következõ percben

Pistike futott a kapu felé. A fagylaltos bácsi ismerõsen intett feléje

és már merítette volna a kanalát a finom, hideg édességbe, de
Pistike nem-et intett a fejével. Megfordult, lábujjhegyen a
szobába osont. A tízfilléres nagyot zördült az üres persely
fenekén�

Így tette el Pistike sok-sok forró nyári délután melegét és
így lett belõle feltaláló�

1933.

�Szemtõl - szembe �
Képviselõi fogadóórák

2010-ben I. félév

Február 01. 17.00 órakor

Városi Könyvtár                     Teleki Blanka Ált. Isk.
Atkári Lajos Eperjesei László
Miriszlai Miklós Bíró Imre

Március 01. 17.00 órakor

Városi Könyvtár                     Teleki Blanka Ált. Isk.
Kádas Imre Farkas István
Szabó József Kotán György

Április 12. 17.00 órakor

Városi Könyvtár                     Teleki Blanka Ált. Isk.
Gál Tibor Csepregi Gábor
Bíró Imre Balsai Tamás

Május 03. 17.00 órakor

Városi Könyvtár                     Teleki Blanka Ált. Isk.
Miriszlai Miklós Sipos Attila
Szabó József Atkári Lajos

Június 07. 17.00 órakor

Városi Könyvtár                     Teleki Blanka Ált. Isk.
Kotán György Eperjesi László
Csepregi Gábor Kádas Imre

Július 05. 17.00 órakor

Városi Könyvtár                     Teleki Blanka Ált. Isk.
Balsai Tamás Farkas István
Gál Tibor Sipos Attila
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�Nemzeti jelképeink�: Kölcsey Ferenc : �Hymnus, a' Magyar nép zivataros századaiból�

Én nem hiszem, hogy ne dobogtatná meg minden magyar em-
ber szívét, amikor felhangzanak a Himnusz bevezetõ akkordjai. Az
1823. január 22-én megszületett költemény Erkel Ferenc 1844-es
zseniális hangszerelésével azonnal elfogadottá vált országszerte és
azóta néphimnusszá és hivatalos állami Himnusszá is vált.

Nem volt ez elõzmény nélküli. A nemzet közössége mindig is
igényelte, hogy legyen egy közös dal, ami kifejezi az
együvétartozást, a közös múltat s jövõt, amibe lehet kapaszkodni a
hétköznapok és olykor viharos körülmények között. Amikor már
csak a közös reménykedés marad.

�Szánd meg Isten a magyart
Kit vészek hányának,

Nyújts feléje védõ kart
Tengerén kínjának.

Bal sors akit régen tép,
Hozz rá víg esztendõt,

Megbûnhõdte már e nép
A múltat s jövendõt!�

Amikor a török idõkben darabokra szakadt ország lélekben
volt csak egységes, a vallásilag keresztény, de protestáns és katoli-
kus hitelveket valló országrészek felekezetüknek megfelelõen
néphimnuszokban találták meg az összetartozás jelképét hordozó
dalokat. A katolikusok a �Boldog asszony anyánk� és az �Ah, hol
vagy magyarok tündöklõ csillaga� kezdetû éneket, a protestánsok
a �Tebenned bíztunk, elejétõl fogva� (90. Zsoltár) egyházi éneket
vallották a magyarság Himnuszának. Jellemzõ módon ezek az
énekek máig népszerûek és szívhez szólóan meghatóak.

Kölcsey Himnusz-a, az 1828-as megjelenést követõen gyor-
san népszerû lett. A vers mûfajilag óda, keretes szerkezetû, elsõ és
utolsó versszaka könyörgést, imát, fohászt tartalmaz, míg belsõ
versszakai végigkísérnek történelmünk dicsõ és tragikus sorsfor-
dulóin. Éppen ezeknek az ellentéteknek a megjelenítése teszi
nagyszerûvé a verset. A külsõ ellenség (tatár, török) ellen vívott
harcok mellett megjeleníti a belsõ széthúzást, a testvérharcokat is,
a magyarság õsi �turáni átkát�. Õszinte, mélyen megérintõ költe-
mény, és a zene tökéletesen kifejezi a benne rejlõ érzelmeket.

Kölcsey Ferenc Himnusz-a 1903-ban lett hivatalosan is nem-
zeti Himnusz. A szocializmus kezdetén Rákosi Mátyás megbízta
Illyés Gyulát és Kodály Zoltánt azzal, hogy írjanak új himnuszt.
Kodály Zoltán megjegyzése erre annyi volt: �Minek új? Jó nekünk

a régi himnusz.�. A legenda viszont azt tartja, hogy Kodály azt
mondta: �Törjön el a keze, aki hozzányúl a Himnuszhoz!�.

Himnuszunk fontos nemzeti jelkép. Mélyen beívódott a
köztudatba. Szemben más országok pattogós, szinte harcra
hívó, buzdító himnuszával, a magyar Himnusz méltóságteljes,
elgondolkodtató. Zenéje megragadó és híven tükrözi a magyar
lélek mélységeit. Születése napja egyben a Magyar Kultúra
Napja , melyet nemzeti kultúránk  gondozói évrõl évre szín-
vonalas eseményekkel ünnepelnek meg, elég ha a Zeneiskola
nagyszerû hangversenyeit említem.

Nemzeti jelképeink ismerete nem csak a lexikális tudás
miatt fontos. Tudatunk, múltunk és jövõnk gyökerezik benne,
az õsi Turultól �legifjabb� nemzeti jelképünkig a Himhusz-ig.
Szomorú és méltatlan az, amikor napi politika szintjére pró-
bálják süllyeszteni, hiszen ezekben a jelképekben mutatkozik
meg közös múltunk. Nemzeti jelképeink, a Turul, az árpád-
sávos és nemzeti zászló, õsi címerünk és Himnuszunk az
összmagyarság, az egész nemzet közös kincsei, olyan vonat-
koztatási pontok, alapok, amelyek a nemzetté válás jelképei is
egyben. Senkinek nincs joga kisajátítani, de mindenkinek
joga, sõt kötelessége használni ezeket a jelképeket.  Ezek a
jelképek mutatják, hogy gondolkozhatunk a máról vagy a
jövõrõl eltérõen, valamennyien magyarok vagyunk, akiket
összeköt a közös múlt, a származás, a történelem. Emese álma,
vagy a Csodaszarvas mondája közös kincsünk, minden ma-
gyar kincse!

Én arra biztatok mindenkit, ne hagyja magát megtévesz-
teni a politikai széljárásoktól. Használja és legyen büszke
ezekre a jelképekre! Ezek a jelképek összefognak bennünket,
ezek révén vagyunk valódi közösség, nemzet a szó legtisztább,
legnemesebb értelmében.!

És még valami. Valamilyen okból hajlamosak vagyunk az
országot Budapesttel azonosítani. Nos, a Magyar Kultúra
napja kiváló alkalom arra, hogy egy kicsit átértékeljük ezt a
szemléletet. A Himnusz Csekén (a mai Szatmárcseke) szüle-
tett. Arany János zseniális költeményeit Nagyszalontán írta,
elsõ Bibliánkat Vizsolyban nyomták. Bartók, Kodály az egész
országot bejárta az autentikus magyar népdalokért, a zseniális
matematikus Bolyai János Marosvásárhelyen alkotott. És még
sorolhatnám a magyar �vidék� múlhatatlan nagyságait akik
meghatározó egyéniségei a magyar kultúrának. Ehhez talán
nem kell kommentár�

S p o r t h í r e k
Az FSC Szakosztályai a körülményekhez képest eredmé-

nyesen zárták az elmúlt évet, különösen a férfi kézilabda csapat-
nál mutatkozott jelentõs javulás. A nõi kézilabdások az NB-I/B-
bõl visszalépés után az NB-II középmezõnyében az 5. helyen
végeztek. A labdarúgóknál némi visszaesés mutatkozik, míg a
sakkozóink magasabb osztályban továbbra is jól szerepeltek.

Minden szakosztálynál elkezdõdött a felkészülés a tavaszi
szezonra.

A labdarúgók a napokban kezdték az edzéseket. Sajnos
Szabó András edzõ komoly mûtéten esett át, Õ is, és mi mind-
annyian bízunk abban, hogy hamarosan ismét együttdolgozhat a
csapattal. Úgy hírlik, 2-3 korábban eltávozott játékos érkezése
(visszatérése) is várható. Amennyiben az edzés látogatottság egy
kicsit javul � ha a munkahelyi elfoglaltságok engedik � erõs

középcsapat lehet a gárda, ami azt jelenti, hogy a négy nyolcadik
hely valamelyikét meg fogják szerezni.

Az ifjúságiak és a serdülõk a felnõttekkel folyamatosan ké-
szülnek a tavaszra.

A férfi kézilabdázóinknál stabil a helyzet,  hála a Juhász 99
Kft. támogatásának. Mindenképpen az elsõ hatba készülnek,
amire reális esély látszik, hiszen már az õsszel is jobb edzés-
munkát végzett a csapat, érezve a mögöttük álló team támogatá-
sát és gondoskodását. A szakosztály nagy gondot fordít az után-
pótlás nevelés hatékonyabbá tételére, ami nem kis feladatot ró
Kollányi György edzõre. Megoldásra vár (minden szakosztály-
nál) a fiatal játékosok, szülõk és egyesület között amatõr szerzõ-
dések elkészítése, ami a szülõkre semmilyen kötelezettséget nem
ró, ugyanakkor ha más csapat kívánja átigazolni a gyerekeket, az
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FSC-t nevelési költségtérítés illeti meg. Az FSC elnöksége dol-
gozik ezen a megoldáson.

A nõi kézilabdásoknál talán a legrosszabb a helyzet jelen-
leg, hisz a már korábban eltávozott 7 játékos után újabb 3 játé-
kos jelentette be, hogy más elfoglaltságok és akadályoztatások
miatt a továbbiakban nem áll az edzõ rendelkezésére. Másik két
játékos pedig szinte csak a mérkõzésen tudna részt venni. A
fiataljaink nagyon ügyesek, de a 14-15 évükkel még nem képe-
sek - serdülõ csapatként � megállni a helyüket a felnõtt NB-II-es
bajnokságban. Ehhez legalább egy-másfél éves további kemény
munkára lenne nekik szükségük. Egyébként is edzés nélkül még
az NB-II-ben sem lehet komoly eredményeket elérni. Atkári
Lajos edzõ és csapata ilyen nehéz helyzetben talán még sohasem
volt az elmúlt 25 évben. Csak reménykedni lehet, hogy
egyszercsak a lejtõ aljára érünk és újra elindulhat felfelé a nõi
kézilabda is.

A sakkozóink az NB-I/B középmezõnyében vannak, szor-
galmasan gyûjtögetik a pontjaikat. Ahogy már korábban jelez-
tük, Oleg Boricsev visszatért a csapathoz. Ez sokat jelent Hajnal
Gyula szakosztályvezetõ szerint, de a csapatban más ponterõs
játékosok is nagymértékben hozzájárulnak a jó szerepléshez.

Diáksport: A közelmúltban a Remenyik Zsigmond fiú és
lány kézilabda csapatai - VI. korcsoport - Erdélyi Annamária
testnevelõ edzõ irányításával az elmúlt évhez hasonlóan ismé-
telten országos elõdöntõbe jutottak. A fiúk Nyíregyházáról, a
lányok Debrecenbõl igen erõs mezõnyben egyaránt ezüstérem-
mel tértek haza. Gratulálunk a Remenyikeseknek!

Az általános iskolások mindhárom korosztályban a napok-
ban folytatják az Adidas Bajnokságban a szereplésüket, már a
megyei döntõben vannak. Reméljük, a Füzesabonyban rende-
zendõ régiódöntõn és az azt követõ országos döntõn is sikerrel
szerepelnek majd. Úgy tûnik, az utánpótlásban dolgozó edzõk,
testnevelõk és diákok munkája kezd beérni.

Kérjük, a sportszeretõ füzesabonyiakat, látogassanak ki
ezután is a mérkõzésekre, a sportversenyekre, buzdítsák
fiataljainkat és szurkoljanak a gyõzelmeikért.

      Atkári Lajos
                         FSC ügyvezetõ elnök

Perge Lászlóné rovata

Az Ínyenc kukta e havi szá-
mában Mezõ Istvánné, Ica
receptjét ajánlom elkészítésre a
kedves olvasók figyelmébe.
Kérlek, egy pár mondatban
mutatkozz be azoknak az olva-
sóknak!
�Férjemmel kettecskén éldegé-
lünk. Fiam és lányom házassá-
gából van 2-2 gyönyörû uno-
kám, 3 fiú és 1 lány. Mivel szü-
leik �hála Istennek� dolgoznak,
gyakran vannak nálam. Így a
mindennapos sütés-fõzés nem
maradhat el. Egyik kedvenc
süteményük az alábbiakban
közölt sütemény, ami, a hosszú
leírás ellenére nem egy bonyo-

lult elkészítést igényel. Mindenkinek ajánlom elkészítését, aki
gyors, mutatós, és finom süteményt akar az asztalra tenni.�

Négyrétegû sütemény
Hozzávalók:
Az elsõ tészta lap: 1 pohár tejföl, 1 tojás, 1 mokkáskanál szódabi-
karbóna, 5 evõkanál kristálycukor, 5 evõkanál darált mák.
A második tésztához: Ugyanezek a hozzávalók, csak a mák helyett
5 ek. darált diót használok.
A harmadik tészta lap: Szintén ugyanez, csak itt a dió helyett 2,5
evõkanál keserû kakaóport használok.
Elkészítés: A lisztet összekeverjük a szódabikarbónával, a tejfölt
a tojással, és a kristálycukorral. Kikavarjuk, beletesszük a má-
kot, majd a lisztes szódabikarbónát. Nagy gáztepsibe, ami ki van

vajazva, lisztezve,/ de lehet sütõpapírt is használni/ szétterít-
jük. 180 fokon 20-25 percig sütjük.
A krém hozzávalói: 1 liter tej, 8 ek. búzadara, 2 cs. Vaníliás
cukor, 25 dkg margarin, 25 dkg porcukor.
Elkészítés: A tejbõl, a búzadarából, és a vaníliás cukorból
tejbegrízt fõzök. A vajat kikavarom a porcukorral, majd a
kihûlt tejbegrízbe keverem.
A tésztalapok elég vékonyak lesznek. Minden lap közét meg-
töltöm a krémmel, amit úgy osztok el, hogy egyenlõ arányba
kerüljön minden tésztalap közé. A tetejére csak annyit kell
hagyni, hogy éppen csak beletapadjon a reszelt csokoládé.
Ötlet! Színes csokidara is jó, csak a fantáziánkon múlik, mit
használunk.

Jó étvágyat!

A hónap érdekessége
A mák!

Eredetét nem ismerjük pontosan, de feltehetõen Közép-
Ázsiából származik. Az ókorban a görögök és rómaiak köré-
ben ínyenc csemegének számított a mézzel kevert mák. Az
ókori népek számára mégis nagyobb jelentõséggel bírt a mák-
tok, mint maguk a mákszemek, mivel annak friss nedvét
görcsoldóként és fájdalomcsillapítóként használták. A mák
elsõsorban az ópiumról híresült el, mely tulajdonképpen a
mákgubó beszáradt tejnedve. Az ópium komoly kábítószer, de
egyben gyógyszeralapanyag is.

Füzesabony város Önkormányzatának Idõszaki tájékoztatója
Megjelenik: havonta

Eng. Szám: 163/0062/2007
A szerkesztõbizottság elnöke: Kotán György

Felelõs kiadó: Füzesabony város Önkormányzata
e-mail: ujsag@fuzesabony.hu

Nyomdai munkák: Pap Nyomda Kft. Kompolt
Felelõs vezetõ: Pap Gábor
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